
P R O T O K Ó Ł Nr XXIII/12 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 16 listopada 2012 r. 
 

         XXIII sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 16 listopada 2012 r. o godz. 

1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 1300. 

 

Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto odśpiewaniem hymnu państwowego. 

 

Do p-ktu 1-ego a 

 Sesji przewodniczył Marek Paweł Śmiechewicz– Przewodniczący Rady 

Gminy Rypin. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz dokonał otwarcia XXIII 

sesji Rady Gminy Rypin. Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu 

oraz pozostałych gości.  

Następnie przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz stwierdził, że na 

ogólny skład 15 radnych rady gminy w sesji uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecny: radny Marek Cieplak, Mirosław Kowalski. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

4/ Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy, 

5/ Adam Łapkiewicz – inspektor urzędu gminy, 

6/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

7/ Beata Nejno – dyrektor Gimnazjum im. Jana Pawła II  w Kowalkach, 

8/ Tomasz Jezierski – prezes ZOG ZOSP RP w Rypinie, 

9/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Do p-ktu 1-ego b 

            Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji rady gminy odbytej w dniu 20 

września 2012 r. Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, 

jednogłośnie  (12 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXII sesji. 

  

Do p-ktu 1-ego c       

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił 

porządek obrad XXIII sesji rady gminy. Następnie zgłosił wniosek o zmianę 

porządku obrad: usunięcie punktu 3-udzielenie dotacji dla OSP w Sadłowie. Nie 

ma konieczności podjęcia stosownej uchwały. Według zaleceń RIO należy dokonać 

zmiany w uchwale zmieniającej budżet gminy oraz dodanie punktu: Wybór 

wiceprzewodniczącego rady gminy. 

Radni w głosowaniu jawnym , bezwzględną większością głosów (12 głosów ,,za”) 

przyjęli w/w wnioski w sprawie zmiany w porządku obrad. 

 



2 

 

 

Radni przyjęli następujący porządek obrad:      

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie  obrad XXIII sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu XXII sesji rady gminy odbytej w dniu 20 września 2012 r. 

c) przyjęcie porządku obrad XXIII sesji rady gminy. 

 
2. Dokonanie podziału gminy na obwody głosowania. 

a) opinia stałych komisji rady gminy, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjecie uchwały w sprawie obwodów głosowania. 

 

3. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rypin na lata 

2012 – 2016. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi. 

c) podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2012 – 2016. 

 

4. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy Rypin na 2012 rok. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin 

na 2012 rok. 

 

5. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr 10/50/11 Rady Gminy Rypin z dnia 27  

    września 2011 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr X/50/11 Rady Gminy Rypin z 

dnia 27 września 2011 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze 

inkasa. 

 

6. Uchwalenie Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami  

    pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  

    publicznego oraz wolontariatem w 2013 roku. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Rypin z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego oraz wolontariatem w 2013 roku. 
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7. Ustalenie stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok.  

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2013                  

rok. 

 

8. Ustalenie stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok.  

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych   

     na 2013 rok.                   

 

9. Ustalenie stawki opłaty od posiadania psów na 2013 rok.  

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie stawek opłaty od posiadania psów na 2013 rok.                   

 

10. Uchwalenie podatku rolnego na 2013 rok. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie podatku rolnego na 2013 rok. 

                   

11. Uchwalenie podatku leśnego na 2013 rok.  

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie podatku leśnego na 2013 rok. 

   

12. Ustalenie stawki opłaty targowej na 2013 rok. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na 2013 rok. 

 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2011/2012.  

 

14. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2011 rok. 

a) informacja przewodniczącego rady gminy, 

b) informacja wójta  gminy. 

 

15. Wybór  wiceprzewodniczącego rady gminy. 

a) powołanie komisji skrutacyjnej,  

b) uchwalenie regulaminu tajnego głosowania,  

c) zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczącego rady gminy, 

d)  przeprowadzenie głosowania i przedstawienie protokołu z wyników 

głosowania,  
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e)  podjęcie uchwały w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego rady gminy.  

 
16. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 

 

17. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a) zgłaszanie wniosków, pytań, 

b) udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 

 

18. Zakończenie obrad XXIII sesji rady gminy. 

 

 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 1 

porządku obrad. 

 

Na salę obrad dotarła radna Wiesława Sokołowska. 

 

Do p-ktu 2-ego a  

 Jan Kwiatkowski –sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie podziału 

gminy na obwody głosowania.  Przepisy wprowadzające ustawę - Kodeks 

wyborczy w art. 14 nakładają na rady gmin obowiązek dokonania podziału gminy 

na stałe obwody głosowania w terminie 3 miesięcy od dnia ustalenia nowego 

podziału gminy na okręgi wyborcze. Rada Gminy Rypin dokonała nowego 

podziału na okręgi wyborcze na poprzedniej sesji Rady przeprowadzonej w dniu 20 

września 2012 r . Przedkładany projekt uchwały w sprawie obwodów głosowania 

ustala ich numery, granice oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych.  

Przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks wyborczy zobowiązują w przyszłości 

wyznaczenie odpowiedniej liczby siedzib obwodowych komisji wyborczych w 

budynkach dostosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych. Lokale te 

powinny spełniać kryteria ściśle określone w rozporządzeniu Ministra 

Infrastruktury z dnia 29 lipca 2011 r. w sprawie lokali obwodowych komisji 

wyborczych dostosowanych do potrzeb wyborców niepełnosprawnych. Przyjęty 

podział na obwody głosowania będzie miał zastosowanie dla wyborów organów 

samorządowych od kadencji 2014 – 2018. 

  

Do p-ktu 2-ego b 

Komisje stałe rady gminy wyraziły pozytywną opinię w sprawie w/w projektu 

uchwały. 

 

Do p-ktu 2-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a 

następnie poddał pod głosowanie uchwałę  w sprawie obwodów głosowania. 
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Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/115/12 stanowi załącznik do protokołu. 

  

Do p-ktu 3-ego g 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedłożyła wniosek w sprawie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rypin na lata 2012 – 2016. W wyniku proponowanych zmian uchwały 

budżetowej na 2012 r., zmienione w 2012 roku zostały dochody i wydatki jak 

również nastąpiła zmiana kwot wydatków na realizację przedsięwzięć. Dlatego 

dokonano również zmian w uchwale WPF uchwałą rady gminy, gdyż zakres zmian 

nie upoważnia wójta gminy do dokonywania zmiany w WPF zgodnie z art. 232 

ustawy o finansach publicznych, który stanowi: „Zmian w WPF, z wyłączeniem 

zmian limitów zobowiązań i kwot wydatków na przedsięwzięcia dokonuje zarząd 

jst”.   

W załączniku nr 1 WPF wprowadzono następujące zmiany:  

 w kolumnie Prognoza 2012 zostały uaktualnione dane dotyczące zmian 

planu dochodów i wydatków na 2012 rok.  

W załączniku nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF w wierszu programy, projekty 

lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 wprowadzono następujące zmiany:  

 w przedsięwzięciu pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2214C Rypin – 

Pręczki od km 0+000 do km 3+000” – wartość zadania zwiększono o kwotę 

4.000 zł. Całkowita realizacja zadania wynosi 297.000 zł, 

  w przedsięwzięciu pn. „ Zakup samochodu bojowego dla OSP w Sadłowie” 

– wartość zadania zwiększono o kwotę 6.000 zł. Całkowita wartość zadania 

wynosi 756.000 zł.  

 w nazwie przedsięwzięcia tj; przed „Przebudowa – modernizacja i częściowe 

poszerzenie drogi gminnej Linne – Jasin od km 0+000 do km 2+008” po 

zmianie „Przebudowa – modernizacja i częściowe poszerzenie drogi 

gminnej Linne – Jasin od km 0+000 do km 2+008 i remont drogi Linne – 

Czermin o długości 380 m” – wartość zadania bez zmian.  

W wierszu programy, projekty lub zadania pozostałe ( inne niż wymienione w lit. a 

i b):  

 wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. ,,Modernizacja budynku 

magazynowego na pomieszczenia socjalno-techniczne dla obsługi boiska 

trawiastego wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną” – wartość zadania 

150.000 zł. Realizacja 2012 rok – 100.000 zł, rok 2013 – 50.000 zł.  

 w przedsięwzięciu pn. „Zakup spycharki DT-75” wartość zadania uległa 

zmniejszeniu o 8.500 zł. Całkowita wartość zadania wynosi 16.500 zł.  

  

Do p-ktu 3-ego  

 Jan Dytrych – przewodniczący komisji budżetowej przedstawił pozytywną 

opinię w w/w sprawie. 
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Do p-ktu 3-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 3-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2016. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/116/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 4-ego 

 Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła zmiany w budżecie 

gminy na rok 2012. Dochody budżetu zwiększono o kwotę 325.626 zł tj:  

 Decyzją z dnia 25 października 2012 r. Nr WFB.I.3120.81.2012 Wojewoda 

Kujawsko – Pomorski zwiększył plan dotacji celowych na 2012 rok w:  

Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza o kwotę 94.967 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym.  

 

 Decyzją z dnia 26 października 2012 roku Nr WFB.I.3120.82.2012 

Wojewoda Kujawsko – Pomorski zwiększył plan dotacji celowych:  

Dział 600 – Transport i łączność o kwotę 201.138 zł z przeznaczeniem na zadanie 

pn. „Przebudowa – modernizacja drogi Linne – Jasin od km 0+000 do km 2+008 i 

remont drogi Linne – Czermin o długości 380 m” realizowane w ramach programu 

wieloletniego „Narodowy program przebudowy dróg lokalnych”.  

Dział 750 – Administracja publiczna o kwotę 1.221 zł z przeznaczeniem na 

uzupełnienie wydatków na ubezpieczenie społeczne pracowników w związku z 

podniesieniem wysokości składki rentowej o 2 %.  

 Decyzją z dnia 30 października 2012 roku Nr WFB.I.3120.84.2012 

Wojewoda Kujawsko – Pomorski zwiększył plan dotacji celowych:  

Dział 852 – Pomoc społeczna o kwotę 600 zł z przeznaczeniem na realizację 

Rządowego programu wspierania osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne.  

 

W pozostałych rozdziałach dokonano zwiększeń/zmniejszeń dochodów do 

wysokości przewidywanego wykonania tj:  

 zwiększono dochody z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych o 

kwotę 40.000 zł,  

 zmniejszono dochody z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności o kwotę 

200.000 zł – zakończone przetargi na sprzedaż nieruchomości,  
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 zwiększono dochody od osób prawnych i fizycznych o kwotę 128.300 zł w 

tym min. podatek od nieruchomości o kwotę 40.000 zł oraz podatek od 

czynności cywilno prawnych o kwotę 80.000 zł,  

 

 zwiększono dochody w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

o kwotę 52.100 zł w tym: odpłatność za ścieki 10.000 zł oraz dochody 

uzyskane z tytułu kar za korzystanie ze środowiska 42.000 zł.  

Po stronie wydatków dokonano przesunięć między paragrafami. Zmiany te są 

wynikiem prawidłowej realizacji wydatków gminy w 2012 roku.  

Ponadto po stronie wydatków ujęto wszystkie dotacje otrzymane od Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego na realizację zadań zleconych i własnych. 
  
Do p-ktu 4-ego a 

 Jan Dytrych – przewodniczący komisji budżetowej przedstawił pozytywną 

opinię w w/w sprawie. 
 

Do p-ktu 4-ego b 

Pytania, uwagi zgłosił: 

Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

Pytał o remont nawierzchni drogi Iwany – Rypin. Właściciele biogazowi 

zadeklarowali wcześniej kwotę10.000 zł. do remontu tej nawierzchni.  

 

Odpowiedzi udzielili: 

1/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

Poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie otrzymała stosownego porozumienia w 

tej sprawie. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Poinformował, że w tej sprawie zostało zawarte porozumienie ustne. Sprawa jest w 

toku i z pewnością zostanie zrealizowana. 
 

Do p-ktu 4-ego  c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rypin na rok 2012.  

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 4 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/117/12 stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do p-ktu 5-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz - przewodniczący rady gminy poinformował, że zmiany 

uchwały zmieniającej uchwałę nr X/50/11 Rady Gminy Rypin z dnia 27 września 

2011 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa dokonano w związku z 

wyborem nowego sołtysa sołectwa Podole Pani Iwony Piotrowskiej. 
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Do p-ktu 5-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 5-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę  zmieniającą uchwałę nr X/50/11 Rady Gminy Rypin z dnia 27 września 

2011 r. w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 5 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/118/12 stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do p-ktu 6-ego 

Adam Łapkiewicz – inspektor urzędu gminy przestawił informację w sprawie 

uchwalenia Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz 

wolontariatem w 2013 roku. Wiąże się to głównie z organizacją: 

 Dobrzyńskiego Jarmarku Wielkanocnego, 

 Wakacji letnich dla dzieci (organizowanych również przez Stowarzyszenie 

Na Rzecz Rozwoju Gminy Rypin), 

 stołu wielkanocnego, 

 Dofinansowania innych form wypoczynku dla dzieci, 

 pleneru artystycznego- Aktywne sołectwo Sadłowo, 

 festynów integracyjnych przy współpracy KGW oraz sołtysów, 

 dożynek gminnych, 

 Dobrzyńskiego Jarmarku Bożonarodzeniowego, 

oraz aktywna współpraca z OSP.  

 

Do p-ktu 6-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 6-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego oraz wolontariatem w 2013 roku. 

 Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 6 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/119/12 stanowi załącznik do protokołu.  
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Do p-ktu 7-ego a 

Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej rady gminy przedstawił 

propozycję komisji w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

Propozycję stawek komisji zawiera tabela stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Do p-ktu 7-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poinformował, że 

propozycje stawek podatku od nieruchomości Pana wójta były wyższe niż 

proponowane przez komisję, czyli dalej idące. W związku z powyższym poddał je 

pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 0 głosów ,,za” i 13 ,,przeciw”) nie 

przyjęli propozycji wójta gminy. 

Następnie przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie stawki podatku od 

nieruchomości proponowane przez komisję budżetową. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 12 głosów ,,za” i 1 ,,przeciw”) 

przyjęli propozycję komisji budżetowej. 

 

Do p-ktu 7-ego c 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 7 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/120/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 8-ego a 

 Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej rady gminy przedstawił 

propozycję komisji w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2013 

rok. 

Propozycję stawek komisji zawiera tabela stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 
 

Do p-ktu 8-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poinformował, że 

propozycje stawek podatku od środków transportowych  Pana wójta zachowane 

zostały na poziomie ubiegłego roku.  

W związku z powyższym poddał pod głosowanie stawki podatku od środków 

transportowych proponowane przez komisję budżetową. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosów ,,za”)  przyjęli propozycję 

komisji budżetowej. 

 

Do p-ktu 8-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok. 
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Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 8 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/121/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 9-ego a 

Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej rady gminy przedstawił 

propozycję komisji w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2013 

rok. 

Propozycję stawek komisji zawiera tabela stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Do p-ktu 9-ego b 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie wniosek wójta gminy, jako 

dalej idący.  

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 0 głosów ,,za” i 13 ,,przeciw”) nie 

przyjęli propozycji wójta gminy. 

Następnie przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie propozycję komisji 

budżetowej. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosów ,,za”) przyjęli propozycję 

komisji budżetowej. 

 

Do p-ktu 9-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie stawki opłaty od posiadania psów na 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 9 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/122/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 10-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy 

przedstawił propozycję komisji w sprawie podatku rolnego na 2013 rok. 

Propozycję stawki komisji zawiera tabela stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Do p-ktu 10-ego b 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie wniosek wójta gminy, jako 

dalej idący.  

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 0 głosów ,,za” i 13 ,,przeciw”) nie 

przyjęli propozycji wójta gminy. 

Następnie przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie propozycję komisji 

rolnictwa i rozwoju wsi. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 12 głosów ,,za” 1 ,,przeciw”) przyjęli 

propozycję komisji rolnictwa i rozwoju wsi. 
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Do p-ktu 10-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie podatku rolnego na 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 10 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/123/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 11-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy 

przedstawił propozycję komisji w sprawie podatku leśnego na 2013 rok. 

Propozycję stawki komisji zawiera tabela stanowiąca załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Do p-ktu 11-ego b 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie wniosek wójta gminy, jako 

dalej idący.  

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 0 głosów ,,za” i 13 ,,przeciw”) nie 

przyjęli propozycji wójta gminy. 

Następnie przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie propozycję komisji 

rolnictwa i rozwoju wsi. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosów ,,za” ) przyjęli propozycję 

komisji rolnictwa i rozwoju wsi. 

 

Do p-ktu 11-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie podatku leśnego na 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 13 głosami ,,za” ) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 11 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/124/12 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 12-ego a 

Jan Dytrych przewodniczący komisji budżetowej rady gminy poinformował, że 

komisja zgadza się, jednogłośnie z propozycją Pana wójta w sprawie stawek opłaty 

targowej na 2013 rok  

Propozycję stawek zawiera tabela stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 12-ego b 

Pytania uwagi zgłosił: 

1/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

Pytał czy stawka za opłatę targową jest opłatą jednodniową? 
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2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

Odpowiedział radnemu Rafałowi Klattowi, że opłata ta jest jednodniowa. 

 

Do p-ktu 12-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie ustalenia stawki opłaty targowej na 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” 1 ,,wstrzymującym”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 12 porządku obrad. 

Uchwała Nr XXIII/125/12 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 13-ego 

Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy przedstawiła szczegółowo 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 

2011/2012.  

W/w informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie. 

 

Przewodniczący rady gminy wznowił obrady XXIII sesji rady gminy. 

 

Do p-ktu 14-ego a 

Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o oświadczeniach 

majątkowych złożonych przez radnych gminy za rok 2011. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 15-ego a 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na członków komisji skrutacyjnej.  

Radna Wiesława Sokołowska zgłosiła kandydaturę radnego Adama 

Szalkowskiego.  

Radny Rafał Klatt zgłosił kandydaturę radnej Jadwigi Podgórskiej.  

Radny Jan Pankowski  zgłosił kandydaturę radnej Wiesławy Sokołowskiej.  

Wszyscy zgłoszeni kandydaci do składu komisji skrutacyjnej wyrazili zgodę na 

kandydowanie.  

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie 

jawne proponowany skład komisji skrutacyjnej.  

Radni 10 głosami ,,za” i 3 głosami ,,wstrzymującymi” powołali komisję 

skrutacyjną w następującym składzie:  

1/ Adam Szalkowski,  

2/ Jadwiga Podgórska, 

3/ Wiesława Sokołowska. 
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Do p-ktu 15-ego b 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy przedstawił regulamin 

tajnego głosowania dla wyboru wiceprzewodniczącego rady gminy. 

 

Do p-ktu 15-ego c 

Zgłoszono następujące kandydatury na wiceprzewodniczącego rady gminy: 

Radny Adam Szalkowski zgłosił kandydaturę radnego Walentego Topolewskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Rafał Klatt zgłosił kandydaturę radnego Sławomira Rumińskiego, który nie 

wyraził zgody na kandydowanie. 

 

 

Do p-ktu 15-ego d 

Komisja skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania tajnego. Radni oddali 

głosy, a następnie umieścili karty do głosowania w urnie.  

Po przeliczeniu głosów przewodnicząca komisji skrutacyjnej radna Wiesława 

Sokołowska przedstawiła protokół z wyników głosowania, stanowiący załącznik do 

niniejszego protokołu. Radni w głosowaniu tajnym 12 głosami ,,za”, 1 głosem  

,,przeciw” dokonali wyboru radnego Walentego Topolewskiego na 

Wiceprzewodniczącego rady gminy. 

 

Do p-ktu 15-ego e 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy przedstawił uchwałę w 

sprawie wyboru wiceprzewodniczącego rady gminy. 

 

Do p-ktu 16-ego b 

Wójt gminy przedłożył informację o oświadczeniach majątkowych pracowników 

urzędu gminy i kierowników jednostek organizacyjnych gminy za 2011 rok. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 

 kontynuacja budowy pomieszczenia socjalno-technicznego w Kowalkach, 

 w dniu 30.11. nastąpi odbiór świetlicy wiejskiej w Dębianach, 

 rozstrzygnięto przetarg na dzierżawę gruntów gminnych w: Balinie, 

Dylewie, Mariankach ,Sadłowie, Stępowie.  

 kontynuacja modernizacji drogi Linne – Jasin: dokonano niwelacji warstwy 

rozsączającej, pielęgnacji nawierzchni betonowej-polewanie wodą oraz 

transportu ziemi w celu poszerzenia poboczy i na wjazdy gospodarcze, 

 kontynuacja modernizacji drogi Rypałki- Stawiska: skarpowanie poboczy z 

wywozem ziemi oraz roboty ziemne, 

 nawieziono żwir i zniwelowano drogę w miejscowości Zakroczek, 

 naprawiono drogę w miejscowości Godziszewy w kierunku p. 

Malinowskiego: skarpowanie skarpy z wywozem ziemi, nawiezienie gruzu i 

żwiru oraz wyrównanie drogi, 
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 zniwelowano boisko w miejscowości Rypałki oraz Godziszewy, 

 naprawiono pobocza przy moście w miejscowości Rusinowo, 

 udrożniono przepusty: w miejscowościach Linne, Nowe Sadłowo, Sadłowo 

Rumunki, Jasin, Stawiska, 

 ułożono z polbruku chodnik od kościoła do sklepu w miejscowości Sadłowo, 

 wykonano i zamontowano tablice ogłoszeń w miejscowości Rusinowo, 

 dowieziono materiały do przebudowy wiaty przystankowej w miejscowości 

Cetki, 

 wykonano płytę betonową pod wiatę w miejscowości Stawiska, 

 rozpoczęto produkcję wiat przystankowych, 

 naprawiono wyposażenie placów zabaw przy stawie w miejscowości Balin 

oraz przy szkołach podstawowych: w Borzyminie, Zakroczu i Starorypinie 

Rządowym, 

 zamontowano lampę uliczną przy świetlicy w miejscowości Starorypin, 

 wykonano szambo w miejscowości Stępowo (p. Tomaszewski), 

 wykonano kanalizację w pałacu w Sadłowie (p. Zaborna), 

 wykonano przyłącze wodociągowe, szambo i rozsącz przy świetlicy w 

miejscowości Dębiany, 

 przedłużono siec wodociągową w miejscowości Rusinowo (działki za 

laskiem), 

 wykonano rozsącz szamba, pomalowano korytarze, klatki schodowe, 

wymieniono 2 metalowe drzwi wejściowe oraz oszklono wybite szyby w 

oknach w budynku socjalnym w miejscowości Puszcza Rządowa, 

 naprawiono dach garażu przy świetlicy wiejskiej w miejscowości Dylewo, 

 naprawiono krzesła w świetlicy wiejskiej OSP Kowalki, 

 wykonano i zamontowano drabinę składaną do wejścia na dach w 

Gimnazjum w Kowalkach, 

 położono papę termozgrzewalną na budynku gospodarczym oraz położono 

płytki na schodach wejściowych od strony placu zabaw w Szkole 

Podstawowej w Zakroczu, 

 wykonano ogrodzenie od sklepu do bramy wjazdowej oraz wymieniono 2 

grzejniki w Szkole Podstawowej w Stępowie, 

 dokonano modernizacji garażu OSP w Sadłowie: wykonano posadzkę, 

ułożono z polbruku wjazd z drogi do garażu oraz zamontowano bramę 

panelową w garażu (drzwi). 

 

Do p-ktu 16-ego b 

Pytania zgłosili: 

1/ Jan Pankowski  – radny, zam. Marianki 

Pytała o ustalenia dotyczące odpadów komunalnych. 

 

2/ Adam Szalkowski – radny, zam. Głowińsk 

Zgłosił problem nie działającej lampy w miejscowości Głowińsk. 
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3/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany 

Zwrócił się z uwagą do radnego Szalkowskiego o zbieranie kart do głosowania do 

urny w trakcie wyboru wiceprzewodniczącego rady gminy oraz o zbadanie sprawy 

czy radny Szalkowski może wykonywać mandat radnego pełniąc funkcję prezesa 

Gminnej Spółki Wodnej w Rypinie. Następnie poinformował również, że w 

związku z wywozem żwiru w miejscowości Dylewo obciążono sołectwo za 30 

wywrotek żwiru, a faktura wystawiona była na 25.  

 

4/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

W związku powyższym, ze sprawą radnego Szalkowskiego prosił radnego Klatta  o 

zwrócenie się w tej sprawie w formie pisemnej. 

 

Odpowiedzi udzielił: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Odpowiadając radnemu Pankowskiemu wyjaśnił, że po stosownych szkoleniach 

odbędzie się spotkanie informacyjne w sprawie odpadów komunalnych. Jeśli 

chodzi faktury za dowóz żwiru poinformował, że sytuacja ta miała miejsce, 

wystawiona jest korekta i sprawa jest już wyjaśniona. 

 

Do p-ktu 17-ego a 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny, zam. Sadłowo 

Pytał o kwotę zarezerwowaną na odbiór odpadów komunalnych w projekcie 

budżetu gminy na 2013 rok. 

 

2/ Jan Pankowski – radny, zam. Marianki 

Pytał kiedy zostanie oczyszczony rów w miejscowości Marianki – ok. 170m. 

 

3/ Jan Dytrych – radny, zam. Stępowo 

Podziękował za wykonanie ogrodzenia i prace wykonane w miejscowości Stępowo. 

Następnie zgłosił problem odpadów przy koszach. Znajdują się w nich wszystkie 

możliwe nieczystości: np. wiadra od smoły, worki foliowe z butelkami przywożone 

niestety przez mieszkańców miasta. Problem ten ma miejsce we wszystkich 

miejscowościach. Należy się nad tym zastanowić. Problem może mogłyby 

rozwiązać być może tablice informacyjne bądź monitoring. 

 

3/ Adam Szalkowski – radny, zam. Głowińsk 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Klatta wyjaśnił, że nie jest prezesem GSW 

w Rypinie lecz przewodniczącym i wykonuje wiele działań społecznych dla dobra 

mieszkańców. Prosił przewodniczącego rady gminy o stosowne udowodnienie i 

wyjaśnienie tej sprawy. 

 

4/ Zygfryd Kowalski – radny, zam. Starorypin Prywatny 

Zwrócił się do przewodniczącego rady gminy o podjęcie działań w sprawie pisma 

złożonego przez mieszkańców Starorypina. 
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5/ Marzena Jankowska – sołtys sołectwa Rusinowo 

Poinformowała, że wcześniej zgłaszała wykonanie 2 wiat w miejscowości 

Rusinowo. 

 

6/ Jarosław Jankowski – sołtys sołectwa Czyżewo 

Zgłosił problem podtopienia się w świetlicy wiejskiej, poprzez występujące 

zadrzewienie od strony miasta. Następnie poprosił o możliwość zakupu garażu 

metalowego do składu drzewa przy świetlicy. 

 

7/ Jadwiga Podgórska –radna, zam. Borzymin 

W imieniu KGW zgłosiła prośbę o zakup tony węgla. 

 

Do p-ktu 17-ego b 

Odpowiedzi na wolne wnioski, zapytania informacje udzielili: 

1/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

W nawiązaniu do projektu budżetu gminy na rok 2013 poinformowała, że został 

przekazany RIO celem zaopiniowania. W momencie uzyskania opinii zostanie on 

jak najszybciej przekazany radnym. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy: 

- w sprawie oczyszczenia rowu w Mariankach poinformował, że zostanie to 

sprawdzone przez pracownika.  

- jeśli chodzi o działalność radnego Szalkowskiego wyjaśnił, że dzięki współpracy 

Gminnej Spółki Wodnej udało się wykonać wspólnie wiele dobrych  przedsięwzięć 

i prac jeśli chodzi o meliorację. Jest zadowolony ze współpracy, 

- należy zastanowić się i stosownie rozwiązać problem w sprawie odpadów 

pozostawianych przy pojemnikach. Zgłosił się wykonawca, który jest 

zainteresowany odbiorem folii, 

- sprawę garażu metalowego do składu drewna w miejscowości Czyżewo rozwiąże 

się na początku stycznia bądź lutego. 

 

3/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Przedstawił pismo mieszkańców miejscowości Starorypin Prywatny. Następnie 

poinformował, że zostało ono skierowane do komisji rolnictwa i rozwoju wsi, na 

której ustalono, że w tej sprawie zostanie wystosowane pismo do inspektora 

weterynarii. Skierował pytanie do sekretarza gminy Jana Kwiatkowskiego czy 

pismo takie zostało wysłane do Inspektora oraz czy skierowano je również do 

wiadomości zainteresowanej, która złożyła w/w prośbę. 

 

4/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

Poinformował, że pismo zostało wysłane do Inspektora Weterynarii oraz do osoby, 

która złożyła prośbę o zajęcie się sprawą 
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Do p-ktu 18-ego 

 Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz podziękował za 

udział w obradach  i na tym zamknął obrady XXIII  sesji Rady Gminy Rypin. 

 
 

 

      Protokołowała                                                        Przewodniczący Rady  

                                

    Agnieszka Liszewska                                             Marek Paweł Śmiechewicz 
 

 

 
 


